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aan MATTHIAS DIEPENDAELE
VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING, WONEN EN ONROEREND ERFGOED

Abdijsite Ter Doest (Lissewege)  -  Mogelijke verdere ontsluiting

De blikvanger van de Open Monumentendag van 11 september 2022 in de regio Brugge 
was ongetwijfeld de abdijsite van Ter Doest in Lissewege.

Op dit ogenblik is er enkel een middeleeuwse graanschuur en een laat-17de-eeuwse kapel 
te bezoeken maar in februari van dit jaar werden, als gevolg van een samenwerking van 
heel wat partners zoals UGent, provincie West-Vlaanderen, Raakvlak…, de resultaten van 
een geofysisch onderzoek bekendgemaakt waaruit tot verrassing van velen bleek dat de 
ondergrondse restanten van deze historische site nog opvallend goed bewaard zouden zijn 
gebleven.   

Of dat ook daadwerkelijk het geval is, zal uit verder onderzoek moeten blijken maar het is 
volgens de onderzoekers de ambitie om de prachtige verdwenen abdijsite van Ter Doest 
(op termijn) toeristisch-recreatief verder te ontsluiten. Daar staat echter natuurlijk een 
serieus kostenplaatje tegenover. Zowel verdere opgravingen en onderzoeken als de manier 
waarop een en ander voor het publiek kan worden opengesteld, zullen flinke investeringen 
vergen.

1. In hoeverre waren het agentschap Onroerend Erfgoed en het departement van de 
minister bij het voormelde onderzoek betrokken? Welk kostenplaatje was daaraan 
verbonden?

2. Deelt de minister de overtuiging dat, gelet op het historische belang van deze 
cisterciënzerabdij en de uniciteit ervan, een verdere ontsluiting van deze site betracht 
moet worden? Zo ja, op welke manier zal de minister daar zijn medewerking aan 
verlenen?



MATTHIAS DIEPENDAELE 
VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING, WONEN EN ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD
op vraag nr. 569 van 13 september 2022
van YVES BUYSSE

1. Het agentschap Onroerend Erfgoed was niet betrokken bij het onderzoek voor de 
ontsluiting van de verdwenen abdijsite van Ter Doest, en evenmin bij de financiering. 
De administratie was wel betrokken bij de actualisatie van het beheersplan voor deze 
site. 

2. Het goedgekeurde geactualiseerde beheersplan geeft een eerste aanzet voor deze 
toeristisch-recreatieve ontsluiting. Het vermeldt: “Andere aspecten die zich de laatste 
tijd aandienden zijn kansen voor geofysisch onderzoek naar archeologische sporen in 
de bodem, toeristisch-recreatieve ontwikkeling en inhoudelijke erfgoedontsluiting met 
virtuele middelen van deze interessante plek.” Bij deze potentiële erfgoedontsluiting wil 
men vooral inzetten op een virtuele ontsluiting. Met uitzondering van een aantal 
“controleputten” om de resultaten van het geofysisch onderzoek te staven, is het 
geenszins de bedoeling om de archeologische sporen integraal vrij te leggen en fysiek 
te gaan ontsluiten. De inbreng vanuit de administratie blijft beperkt tot een adviserende 
rol waarbij eventuele initiatieven afgetoetst worden op de impact op de beschermde 
erfgoedwaarden en op de afstemming met het goedgekeurde beheersplan. 


